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      	Limoges porcelain is traditionnally used for the decorative arts and for tableware, but also for very specific high-technoloqy applications in medicine or in aeronautics.

As part of a workdhop, CRAFT invited us to propose new uses for ceramic ware in the buillding trade. The project involves creating porcelain components for overlaying structural elements in steel, thus protecting them against fire. The structural element chosen is the steel post (profiles H, I and U), a basic building product and an essential element in modern architecture. The profile shape represents the precise expression of mechanical behavior and the minimum amount of matter required for its efficiency.

The inner faces will be decorated with a motif, a frieze of ivy, flowers or otherwise, borrowed from the catalogue of crockery decoration.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with David Pradel, architect collaborator






      

      
      	La porcelaine de Limoges est utilisée de façon traditionnelle pour les arts décoratifs et les arts de la table mais aussi pour la très haute technologie aux applications très spécifiques en médecine ou en aéronautique.

Dans le cadre d'un workshop, le CRAFT (Centre des Arts du Feu et de la Table) nous invitait à proposer de nouvelles utilisations de la céramique dans le bâtiment.

Le projet consiste à réaliser des pièces de porcelaine destinées à recouvrir des éléments structurels en acier pour les protéger contre le feu. L'élément structurel choisi est le poteau en acier (profils H, I, U, …), produit de base de la construction et élément essentiel dans l'architecture moderne. La forme du profil représente l'exacte expression du comportement mécanique et la matière minimum  nécessaire à son efficacité.

Les faces intérieures seront ornées d'un motif, frises de lierre, fleurs ou autre, emprunté au catalogue de décoration de la vaisselle.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec David Pradel, architecte collaborateur








      

    


  



